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Hurá na prázdniny

Před několika dny jsem poslouchal v roz-
hlase názory dětí na to, co by si s sebou 
vzaly na cestu kolem světa, kdyby jim byla 
umožněna. Pár jich zmínilo právě kamará-
dy, ty praktické takové věci jako sirky, stan, 
spacák i notýsek, aby si mohly zapisovat své 
zážitky, ty současnější řekly lakonicky „pra-
chy“, další pak samozřejmě počítač a mobil 
a některé, což zní skoro neuvěřitelně, by si 
vzaly i knížku! Některé zmínily i slovo pouť, 

a to v původním slova smyslu, tj. bez koloto-
čů a hluku – putování s určitým cílem.

Vzpomenu-li si na dobu dávno minulou, 
prázdniny znamenaly vždy pobyt mimo mís-
to, kde člověk bydlel, nejlépe u tety nebo 
babičky, celodenní toulání po lese, koupání 
u rybníka a čtení. Právě na stránkách knih 
bylo možné i cestovat do vzdálených cizích 
zemí a tahle možnost z více důvodů mnohdy 
vydržela i do pozdějšího věku. Přál bych ze-

jména dětem, aby se i dnes nalezli příbuzní, 
kteří by jim ochotně alespoň část prázdnin 
dali k dispozici svůj čas a aby se jim věnovali 
především rodiče. 

A stačilo by to snad i tady u nás doma. 
Vždyť není nutné právě teď vidět pláže 
v Thajsku, užívat plnou penzi v Karibiku 
nebo s ohledem na menší solventnost třeba 
na pobřeží severní Itálie jen proto, abychom 
byli „in“. Existuje určitě mnoho možností 
a koneckonců – víte, kolik krásných a dosud 
nepoznaných míst existuje v naší zemi?

Snad se to až tak netýká místních dětí(?), 
ale kolik jich něco ví o svém nejbližším okolí, 
které viděly například sedm hodin staré hříbě 
jako včera děti mé neteře, nebo si něco pa-
matuje ze svých cest kamkoli – vzpomínám 

Napsat něco na tohle téma. To se lehko řekne, ale… každý asi má o prázdninách či 
dovolených jinou představu. Slunce, pohoda, někdo chce ležet u vody, někdo běhat 
po horách, někdo vidí svoji dovolenou zásadně u moře, které my jaksi vinou praotce 
Čecha nemáme, a tak musí cestovat do ciziny a tam bere i své děti všeho věku, přes-
tože ty by možná daly před povalováním se na pláži přednost běhání s kamarády na 
táboře v tuzemsku.
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na „vandrovní knížku“, kterou měli členové 
davelského Turisticko-přírodovědného oddí-
lu, zdalipak si ji ještě někteří vedou? Já ano, 
paměť je někdy při dnešním shonu a množ-
ství informací krátká. 

A co si vzít na dovolenou, ti šťastnější na 
prázdniny, ke čtení? Každý jistě má své 
oblíbené autory a zvolí si, co mu vyhovuje. 
Snad je vhodné připomenout, že před krát-
kým časem zemřel jeden z nejvydávanějších 
autorů, který se zapsal takovými tituly, jako 
Proč bychom se nepotili, Proč bychom se 
netopili, a pak následovaly další „cestova-
telské“ knížky. Poslední titul Zdeňka Šmída 
se jmenuje O pokroku od boku. Těm, kteří 

si užívají spíše za pohybu než při slunění 
vleže, ale i dalším nabízím z jeho prvotin ná-
sledující úryvek:

„Ze všech sportovců je horák nejmíň za-
koukaný do sebe: nesleduje ani tak hru 
svých svalů, jako spíše hru slunce a stínů 
na chundelaté stráni. Nepočítá svůj tep ani 
na ruce, ani nikde jinde: pokud vůbec něco 
počítá, tedy jak daleko je nádraží, má-li dost 
peněz nebo kolik je hodin. Nechvátá, aby 
byl na vrcholu první, nýbrž aby tam dorazil 
dřív, než padne mlha. Či tma. Nebo aby tam 
dorazil dřív, než padne. Horákovy výkony 
neprovází obdiv publika či jásající bariéry. 
Horák na ně hluboce kašle. Naopak, kdyby 

horáka na jeho pouti k vrcholu provázely já-
sající bariéry, horák by se zbláznil. Neboť na 
rozdíl od sportovce není pro horáka rajskou 
hudbou řev bariér, ale Ticho. Šumění lesa. 
Cinkání potoka. Svist větru. I horák dává 
do svého výkonu všechny síly a obvykle je 
též během výkonu všechny ztratí. I pro jeho 
výkon je rozhodující trénink, tělesná kondi-
ce a jednotlivé části snídaně. Horák však 
nekašle jenom na bariéry: kašle i na kalorie, 
zhůvěřile snídá, nač má chuť, a vůbec ne-
zřízeně povoluje své přirozenosti. Na druhé 
straně však nebýváme svědky, že by se 
horák rozplakal, když se mu výkon nevyda-
řil nebo když ho Karlík předběhl. I horák ví, 

že nic v tomto světě není zadarmo. Proto 
chvátá, funí, potí se a nešetří se. Nikoli pro-
to, aby se umístil. Činí tak proto, aby se mohl 
kochat. Neboť krásy světa jsou nepřeberné. 
A být prvním je jenom nepatrné, mrňavoulin-
ké potěšeníčko ve srovnání s krásami světa. 
Horák to ví. Proto ho berme vážně. Pro tu 
jedinou moudrost, kterou mnozí z nás už 
dávno zapomněli.“

Závěrem si níže dovolím nabídnout jednu 
písničku z repertoáru částečně místní kape-
ly, která zazněla na počátku 90. let při setká-
ní OF na Brunšově – a byla vlastně o tom, 
co jsem se snažil vtělit do těch několika výše 
napsaných řádek. A ještě něco: vyžeňte 

alespoň o prázdninách své děti od počítačů, 
pohyb venku pro ně bude určitě lepší. Hezké 
prázdninové počasí a mnoho příjemných zá-
žitků z vašich dovolených.

Viděl jsem jen malej kousek světa,
rád bych toho poznal mnohem víc.
Hodiny čas krátí, přibývaj´mi léta,
mám dvě razítka v pase, jinak zatím vůbec nic.

Zdolat Matterhorn a spatřit Mrtvý moře.
Za grizzlyma do Kanady nejradši bych jel.
A taky vyhrát v matesu nebo v sazce, sportce,
abych ňáký „many“ na všechny ty cesty měl.

Myslím, že to byla zrovna mapa Povltaví,
co řekla mi, že velkej moula jsem,
jak metrákovej beran mě to tenkrát trklo,
vždyť já skoro neznám ani kopce za lesem.

Do Brd je to vlakem sotva hodinu
a na Šumavu čtyři nebo pět.
Tak nechám vzkaz na stole – „mami, přijedu“ –
sbalím ruksak, obléknu se, můžu jet.
Sbalím ruksak – tak nejlíp poznám svět.
 

Karel Vančura st.
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Vážení spoluobčané,
v dnešním slovu starosty bych se chtěl vě-

novat soutěži „Vesnice roku“, do které jsme 
se v letošním roce poprvé přihlásili. Naším 
cílem je zjistit, jak na tom naše obec je, jaké 
máme přednosti a jaké máme slabiny oproti 
ostatním obcím. Budeme mít alespoň nějaké 
srovnání a zjistíme další cíle, ke kterým by-
chom mohli dosáhnout. Soutěž Vesnice roku 
je v Programu obnovy venkova vyhlašována 
již od roku 1995. Vyhlašovateli této soutě-
že jsou Spolek pro obnovu venkova, Svaz 
měst a obcí, Ministerstvo pro místní rozvoj, 
Ministerstvo zemědělství, Kancelář preziden-
ta republiky, Ministerstvo kultury, Ministerstvo 
životního prostředí ČR a další organizace. 
Cílem této soutěže je snaha vyzdvihnout 
aktivity obcí, jejich představitelů a občanů, 
kteří se snaží nejen zvelebovat svůj domov, 
ale i rozvíjet místní tradice a zapojují se do 
společenského života v obci. Soutěže se 
mohou zúčastnit obce, které mají maximálně 
6 300 obyvatel a mají zpracovaný strategický 
dokument rozvoje. O titul Vesnice roku bude 

4. mimořádné veřejné zasedání zastu-
pitelstva městyse Davle se konalo dne 
12. 5. 2011 ve společenském sále Hotelu 
Pivovar od 19 hodin.

– Po kontrole zápisu z minulého veřej-
ného zasedání starosta Jiří Prokůpek 
informoval o průběhu výběrového řízení 
restaurace Vltavanka. Konstatoval, že se 
přihlásili dva uchazeči, z nichž zastupi-
telstvo vybralo nabídku pana Jiřího Fajta, 
který zastupoval Moniku Jarošovou. V sou-
časné době však stav restaurace Vlta-
vanka nedovoluje její pronajmutí. Vše je 
v řízení s hygienou a statikem. Restaura-
ce Vltavanka se z tohoto důvodu prozatím 
pronajímat nebude.

– Zastupitelé schválili smlouvu o zříze-
ní věcného břemene č. IV-12-6004901/01, 
lokalita Nad Orionem – Davle Sloup s ČEZ 
Distribuce a.s. na pozemcích p. č. 140/2,5; 
192/3; 197/60; 199/28,29; 622/3; 164/23; 
620; 629 v KÚ Davle.

– Zastupitelé schválili smlouvu o smlouvě 
budoucí o zřízení věcného břemene č. IZ-
12-6000241/VB/1, lokalita ul. V Kruhovce 

v letošním roce soutěžit 305 obcí z celé ČR. 
Nejdříve probíhá krajské kolo a první z kraj-
ského kola postupuje do celostátního kola. 
V našem Středočeském kraji se této soutěže 
zúčastní 21 obcí a z okresu Praha – západ 
jsme jediní. Obce, které se do soutěže při-
hlásily, budou do konce měsíce června hod-
noceny v oblastech: koncepční dokumenty, 
společenský život, aktivity občanů, podnikání, 
péče o stavební fond a obraz vesnice, ob-
čanská vybavenost, inženýrské sítě a úspory 
energií, péče o veřejná prostranství, zeleň 
v obci, péče o krajinu a připravované záměry. 
V rámci hodnocení krajského kola mohou 
obce získat kromě Zlaté stuhy (za vítězství 
v krajském kole) i další ocenění: Modrá stuha 
(společenský život), Bílá stuha (činnost mlá-
deže), Zelená stuha (péče o zeleň a životní 
prostředí), Oranžová stuha (za spolupráci 
obce a zemědělského subjektu). Kromě této 
hlavní soutěže jsme se přihlásili i do soutěže 
„Zlatá cihla“, ve které se oceňují příkladné 
stavby realizované v duchu obnovy venkova 
a které si zaslouží, aby byly zveřejněny. Po 

dohodě s majiteli nemovitosti čp. 227 manželi 
Danielem a Marií Ryklovými – objekt bývalé 
fary jsme tuto nemovitost do této soutěže 
přihlásili. Jen bych chtěl připomenout, že 
tato stavba získala v roce 2008 druhé místo 
v soutěži nejlépe provedená pokrývačská 
práce v kategorii historických budov a v roce 
2009 získala stavba ve 3. ročníku celostát-
ní soutěže „Má vlast v srdci Evropy“ od Pa-
mátkové komory za rekonstrukci bývalé fary 
U sv. Kiliána 1. místo. Věřím, že komisi bude-
me mít co ukázat. Jiří Prokůpek 

Slovo starosty

Ze zastupitelstva
s ČEZ Distribuce a.s. na pozemcích p. č. 
528/6 a 529/1 v KÚ Davle.

– Starosta  oznámil rezignaci Mgr. Zdenky 
Liškové ke dni 12. 5. 2011 na post ředitelky 
ZŠ Davle. Řízením ZŠ Davle byla pověřena 
Mgr. Soňa Chroboková s účinností od 13. 5. 
2011 do doby jmenování nového ředitele na 
základě výsledků konkurzního řízení, nejdéle 
však do 31. 8. 2011. Zastupitelstvo pověřilo 
starostu Jiřího Prokůpka vyhlášením konkurz-
ního řízení na post nového ředitele ZŠ Davle.

Starosta Jiří Prokůpek seznámil přítomné 
s těmito informacemi:

a. Rekonstrukce a přístavba MŠ Davle – 
práce začnou 30. 5. 2011, vše by mělo být 
hotové do 18. 9. 2011. Děti by měly posled-
ní měsíc letošního školního roku po domlu-
vě s pí. starostkou strávit ve Hvozdnici.

b. Na Sázavě – nádraží ČD Česká televi-
ze natáčela pořad s názvem Příběh sňatko-
vého podvodníka a seriál Elixír mládí.

c. Od 13. 6. 2011 by měla být posunuta 
cca o půl hodiny déle linka 390 na Prahu 
a v souvislosti s tím pojede později i linka 
314 z Bratřínova do Davle.

d. Zápis do MŠ Davle – přihlášeno 76 
dětí, může nastoupit pouze 52. Většina dětí 
bude moci nastoupit předškolní docházku 
až po dokončení prací, nejdříve tedy 18. 9. 
2011.

e. Budou instalována nová bezpečnostní 
zrcadla – při výjezdu od čerpací stanice, při 
výjezdu od sportovní haly a naproti komuni-
kaci pro pěší z Račan.

f. Oprava vodovodní shybky – připravuje 
se výběrové řízení.

g. Petice pro zřízení přechodu pro chodce 
u Pivovaru. K podpisu u Dvořáků a na úřa-
du městyse. Později i na dalších místech.

h. Městys Davle je přihlášen do soutěže 
Vesnice roku. 

i. Cyklostezka Skochovice – Štěchovice 
v navržené podobě není realizovatelná.

– Předsedkyně kulturní komise Ing. Eva 
Jelínková poděkovala za účast na Dni 
Země a pozvala všechny přítomné na další 
akce, které se v městysi chystají. (Kafíč-
ko s Lubou Skořepovou 21. 5., Dětský den 
4. 6. 2011, Noční útočení v JZD 4. 6. 2011, 
výstava Terezy z Davle o prázdninách)

Podrobnější formace naleznete v sekci ve-
řejná zasedání na www.obecdavle.cz. 

Příští veřejné zasedání se koná 30. 6. 
od 19 hodin ve společenském sále Hotelu 
Pivovar.

 Eva Jelínková
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Tereza z Davle

Ahoj Terezko, mohla by ses krátce před-
stavit a připomenout, čím ses proslavila 
pod pseudonymem „Tereza z Davle“?

Nevím, jestli jsem se zrovna „proslavi-
la“, ale používám pseudonym v momentě, 
kdy se podepisuji pod své fotografie. Toto 
jméno vymyslel můj kamarád Mungo při mé 
úplně první výstavě u něj v galerii v Praze. 
Pamatoval si, že bydlím v Davli, a na plakát 
nechal napsat Tereza z Davle – Výstava fo-
tografií. Mé příjmení ho ani nezajímalo.
Vrátíme se do tvého dětství, chodila jsi 
do mateřské a základní školy tady v Da-
vli. Jak jsi trávila dětství?

Na mateřskou školu ráda vzpomínám, na 
hodnou paní učitelku Urbanovou, a dokon-
ce si vybavím i chuť jemné hráškové polév-
ky, co se ve školce vařila. V Davli jsem pro-
žila hezké dětství. Většinu času jsem trávila 
venku v přírodě, kterou mám moc ráda. 
Kousek od domu, kde jsem bydlela, byl 
krásný sad, kde jsme si jako děti hráli. Ten 
sad je nyní vykácený a na jeho místě jsou 
postavené nové domy. Často jsem také 
lezla po betonových základech kulis kostela 
z filmu Most u Remagenu nebo se prochá-
zela se svým jezevčíkem Krasomilem. Ve 
škole jsem byla průserář, nikdy jsem se ne-
učila, takže to na známkách bylo znát. Vždy 
jsem si vše dělala po svém. Školu jsem pro-

lezla s odřenýma ušima a v té době by mě 
vůbec nenapadlo, že jednou budu studovat 
vysokou školu. Byla jsem spratek a v životě 
jsem se vše, co jsem se potřebovala na-
učit, naučila ale až v momentě, kdy jsem to 
opravdu potřebovala. 
Vídáš se s místními kamarády, stýská 
se ti po Davli? Jaké máš pocity, když se 
vracíš za maminkou „domů“?

Když se vracím za maminkou do Davle, 
tak vždy cítím sentiment. Bydlím daleko od-
tud, ale vracím se sem ráda. Bohužel spolu-
žáky vídám minimálně, většinou na třídním 
srazu. Lituji, že není víc času a do Davle se 
dostanu zřídka. Kamarádky z Davle mám, 
v současné době však bydlí v Praze, ale 
občas se vídáme.
Jaké máš další fotografické plány?  

Ráda bych dofotila Grandhotel a vydala 
ho i knižně… Potom uvidím, co bude dál. 
Dlouhodobé plány si nedávám, ale třeba se 
mi ozvou nějaké hezké holky z Davle a příš-
tě udělám výstavu jen o nich.
Jak veškerou práci stíháš, vím, že máš 
dvě malé děti?

Mám dva malé synky Olivera a Alexe, 
když mám práci, využívám k hlídání manže-

Tereza z Davle fotografuje od půlky devadesátých let akty a portréty – převážně žen. 
Fotografuje na analogové filmy a fotografie si sama zvětšuje…
Dovolte mi představit mladou a úspěšnou fotografku Terezu z Davle, která připravuje 
výstavu svých fotografií v Davli v druhé polovině prázdnin.

la a babičky. Občas je problém vše skloubit 
dohromady, ale nakonec se to vždy nějak 
povede. Není to jednoduché, ale to ví kaž-
dý, kdo má malé děti a pracuje.
Kde si můžeme koupit tvoji knihu a kde 
si můžeme prohlédnout tvoje fotografie?

Moji monografii Feminissimo si můžete 
prohlédnout a případně i koupit v obřadní 
síni městyse Davle, kde bude i výstava,  
případně na mých webových stránkách 
www.terezazdavle.com.

Srdečně vás zvu na vernisáž, která se 
bude konat 23. 7. 2011. Výstava potrvá do 
konce srpna.
Těší tě, že výstava bude právě tady 
v Davli? Jaké úspěšné výstavy máš za 
sebou?

Za výstavu v Davli jsem moc ráda, vzešla 
jsem odtud, a tak se sem i ráda vracím. 
Jen je zvláštní, jak se pořadí výstav oto-
čilo. Moje fotografie byly vystaveny třeba 
v Argentině a v USA a svoji cestu do mé 
rodné Davle našly až nyní. Většinou to bývá 
obráceně. První se vystavuje na domácí 
půdě, pak ve větším městě, hlavním městě 
a nakonec v cizině. Jsem moc ráda, že se 
výstava uskuteční a bude se líbit.

Děkuji za rozhovor
Eva Jelínková

Rubrika: Rozhovor
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účastnic a účastníků. Děkujeme všem, kteří 
nám pomohli tuto akci připravit a také zajis-
tit dary pro naše hosty: občerstvení zajistil 

městys, nádherné květiny připravila Jitka 
Emlerová (www.PointaART.cz) a víno Miloš 
Vodička (www.vinotekadavle.cz). 

A zejména děkujeme všem, kteří přišli. Tě-
šíme se na další setkání s vámi!

Kulturní komise Davle

Reportáže z kulturního života Davle 
Rubrika: Senioři Davle

První setkání seniorů Davle ve společen-
ském sále Hotelu Pivovar dne 21. květ-
na 2011 zaznamenalo úspěch. Paní Luba 
Skořepová i přes svých 88 let zářila energií 
a vtipem a moderátorovi Martinu Kava-
novi nedávala mnoho prostoru na otázky. 
Zájemci si pak odnesli knihu paní Skořepo-
vé i s věnováním. Luba Skořepová i Martin 
Kavan se věnovali všem, kteří si s nimi 
chtěli popovídat. Dva elegantní muzikan-
ti v nejlepších letech se svými  písničkami 
zahřáli mnohá srdce. A celou akci příjemně 
zakončilo taneční vystoupení pana Jiřího 
Kotába se svou půvabnou partnerkou Hele-
nou Ebrovou. Odměnou za naši snahu nám 
byla pochvala za příjemné odpoledne od 

První „kafíčko“ 
pro seniory Davle

Jakmile si člověk jednou uvědomí,
co v životě všechno nestihne,
přestane hazardovat s časem.
Věra Chytilová Na dotaz z publika k největší životní lásce, 

paní Luba Skořepová odpovídá:
„To jsem jednou jela na chatu, kterou 

mám nad koníčky v Chuchli, trhat třeš-
ně. Řídila jsem auto. To si představte, i já 
jsem kdysi řídila auto! A na cestě stopoval 
nějaký voják, měl tady na ramenou nějaké 
frčky, ale tomu já nerozumím. Ale měl je 
tam. Vzala jsem ho, no a slovo dalo slovo 
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a ty třešně mi otrhal. Trvalo to 14 dní. Ale 
víte, všechno krásné trvá chvíli. Jako růže, 
rozkvete a ve své kráse je nakonec jenom 
pouhou chvíli.“

Martin Kavan žije v Davli už několik let 
a v současné době už zde má i trvalé bydli-
ště. Vedle svého angažmá v Poště pro tebe 
jezdí po republice s divadelním představe-
ním Dva na kanapi a stále se rád věnuje 
své „roli“ číšníka. A na otázku, co se mu 
v Davli nejvíce líbí, odpovídá: „Úplně všech-
no... lidi, příroda, klid.“

Člověk v životě ani nezvítězí,
ani neprohrává,
stává se pouze zkušenějším.
Konečný

V průběhu akce se senioři zúčastnili an-
kety, jejímž cílem bylo zjistit, jaké aktivity 
by přivítali. Ankety se zúčastnilo 40 seni-
orů. Největší zájem je o obdobná setkání 
s hostem, jako bylo uspořádané „kafíčko“ 
s paní Lubou Skořepovou. Velký zájem je 
také o tematické výlety například do diva-
dla nebo na historicky, kulturně či přírodně 
zajímavá místa. 17 osob projevilo zájem 
i o různé kroužky. 

Informace o aktivitách pro seniory nalez-
nete na webových stránkách Davle  
(www.obecdavle.cz).

Čas člověka nenutí stárnout,
vnucuje mu své převleky.
Gary

O co mají senioři Davle zájem?
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Pravidelná setkávání  
seniorů „Kafíčka“ (40)

Výlety s programem (34) Zájmové a vzdělávací 
činnosti (17)
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Představujeme vám Farní 
charitu Starý Knín

Občanské sdružení ŽIVOT 90
  ...dáváme stáří nový smysl

Posláním Farní charity Starý Knín je po-
máhat lidem v nouzi (zejména seniorům 
a nemocným) v souladu s principy křesťan-
ské lásky. Ve své činnosti se zaměřuje pře-
devším na poskytování terénních domácích 
zdravotních a sociálních služeb.

Vedoucí střediska v Davli je paní Katarína 
Nožinová. Pochází ze Slovenska a už 33 let 
bydlí na Brunšově. Většinu svého času tráví 
v Davli. Dopoledne pracuje pro Farní cha-
ritu Starý Knín a věnuje se klientům z řad 
seniorů a odpoledne pracuje s dětmi v dru-
žině v Základní škole v Davli. Vede také ob-
líbené kroužky ručních prací. Paní Kataríně 
jsem položila několik otázek.
Jak vnímáte práci charity?

Smyslem naší činnosti je pomáhat starým 
a nemocným lidem, povzbuzovat je v jejich 
obtížích a udržovat jejich vztahy s okolním 
světem. Chceme také podpořit mnohdy ne-
lehkou péči rodin o ně. Snažíme se přispět 
k tomu, aby mohli žít co nejdéle ve svém 
přirozeném domácím prostředí a nemuseli 

Vystoupení paní Luby Skořepové v Davli 
pomohlo zajistit sdružení ŽIVOT 90, které je 
nejdéle působící organizací zaměřenou na 
seniory v České republice. Jeho zakladatelé 
Mgr. Jan Lorman a MgA. Blanka Lormano-
vá stojí v jeho čele po celých dvacet jedna 
let. Základem úspěchu o. s. ŽIVOT 90 je 
bohatá nabídka služeb, které shromáždil 
pod jednou střechou Dům PORTUS, bez-
pečný přístav pro lidi všeho věku. Prá-
vě zde vedou dobrovolníci např. odborné 
kurzy Akademie seniorů. Zde funguje také 
informační a poradenské centrum se za-
měřením na problémy stárnoucí populace, 
osamělých seniorů, rodin a přátel, kteří o ně 

Reportáže z kulturního života Davle 
Rubrika: Senioři Davle

nedobrovolně odcházet do sociálních zaří-
zení.
Jaké služby Farní charita nabízí?

V současné době je charita zaregistro-
vána k sedmi službám: Osobní asisten-
ce, Pečovatelská služba, Odlehčovací 
služby, Azylové domy, Sociálně aktivi-
zační služby pro rodiny s dětmi, Sociálně 
aktivizační služby pro seniory a osoby se 
zdravotním postižením a Domácí zdra-
votní péče.
O jaké služby je v Davli zájem?

Středisko Davle vzniklo v roce 2006 pře-
vzetím služeb po zrušení krajského stře-
diska. Zabezpečujeme zde převážně pečo-
vatelské služby – zajištění stravy a jednu 
osobní asistenci. Rozvoz obědů zajišťu-
jeme v obci Davle pro 11 klientů, osob-
ní asistenci pro 1 klienta a v obci Sloup 
dovoz obědů pro 5 klientů. Celé středisko 
Davle má 63 klientů a patří k němu další 
obce: Měchenice, Hvozdnice, Bojanovice, 
Bratřínov, Senešnice, Malá a Velká Lečice. 

pečují. Mezi jeho nejžádanější služby patří 
sociální a odborné poradenství v oblastech, 
jako je právo, sociální služby nebo bytová 
problematika.

Pomocná ruka na životních křižovatkách
Ve chvíli, kdy nastávají problémy, nabízí 

sdružení ŽIVOT 90 dvě služby. Je to bez-
platná 24hodinová krizová a poradenská 
linka (senior telefon), která zabezpečuje 
okamžitou a nepřetržitou pomoc v akutních 
krizových situacích, které nejsou volající 
schopni řešit vlastními silami ani za pomo-
ci svého okolí. Druhou je placená tísňová 
péče AREÍON, nepřetržitá 24hodinová služ-

ba neodkladné pomoci zajištěné tísňovým 
tlačítkem nebo pohybovým čidlem napoje-
nými na centrální dispečink.
A něco navíc...

Unikátním projektem je profesionální di-
vadelní scéna DIVADLO 90. Dramaturgie 
divadla přitom zohledňuje jak repertoárem, 
tak skladbou programu fakt, že představení 
jsou určená především pro seniory. Sdruže-
ní ŽIVOT 90 vydává celobarevný dvoumě-
síčník GENERACE.

Důležité kontakty:
Dům PORTUS, Karolíny Světlé 18, Pra-
ha 1, tel.: 222 333 555
Nonstop linka – Senior telefon: 
800 157 157, poradna@zivot90.cz
Elektronické portály pro seniory:  
www.zivot90.cz a www.seniorum.cz

Zita Lara, kulturní komise městyse Davle
zita.lara@volny.cz

V současné době ve středisku pracují 3 
pečovatelky. 
Na jaké problémy při práci se seniory 
nejčastěji narážíte?

V poslední době nejsou problémem ani 
finance, i s nemocemi se dokážou senioři 
smířit, ale nejvíce je tíží samota, osamo-
cenost. Někdy žijí se svými rodinami, ale 
vlastně jsou sami. Doba není příznivá, vět-
šina dětí seniorů je zaměstnaná a vrací se 
z práce hodně pozdě, a to už není čas, se-
nioři je zase nechtějí obtěžovat a tím se ten 
kruh uzavírá a senioři také. 
Jak vnímáte novou aktivitu  obce  
– „kafíčka“ pro seniory?

Vítám tuto první vlaštovku ve formě „ka-
fíček“. Je to dobrý způsob, jak motivovat 
seniory, aby se zapojili do života obce a ne-
uzavírali se ve svém stáří. I v pokročilém 
věku se můžou lidé scházet a bavit, to není 
fenoménem jenom mládí. Myslím si, že by 
bylo dobré zařídit nějaké divadlo nebo jiné 
společné výlety. V příštích číslech Soutoku 
vám představíme jednotlivé služby Farní 
charity Starý Knín. 

Kontakt: vedoucí Střediska charitních so-
ciálních služeb ve Štěchovicích a Davli

Katarína Nožinová, tel.: 606 552 051,  
e-mail: charita.stechovice@volny.cz

Zita Lara, kulturní komise městyse Davle 
zita.lara@volny.cz
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Květinový den

Rozloučení 
s předškoláky

Kalendárium
Červen

4. 6. 2011  Dětský den (Sportovní hala, Jan Laššák, Iveta Nejtková 
a kulturní komise)

4. 6. 2011  IV. ročník Nočního útočení v JZD – soutěž v požárním 
útoku pro dospělé, veřejnost vítána (SHD Sloup)

10. 6. 2011  140. výročí založení spolku Vltavan Praha – členové 
spolku Vltavan se zúčastní v krojích slavnostní mše 
v Praze, kterou povede kardinál Dominik Duka (spolek 
Vltavan)

11. 6. 2011  Účast na oslavách 140. výroční založení spolku Vlta-
van Praha (spolek Vltavan)

25. 6. 2011  Ozdravný pobyt v termálních lázních Mosonmagyaró-
vár v Maďarsku (spolek Vltavan)

26. 6. 2011  Členská schůze (spolek Vltavan)

Červenec
23. 7. 2011  Vernisáž výstavy Tereza z Davle v obřadní síni (kultur-

ní komise)

Srpen
23. 7. – 31. 8. 2011  Výstava Tereza z Davle v obřadní síni (kultur-

ní komise) 
27. 8. 2011  Konec prázdnin s hasiči – tradiční letní zábava (SDH 

Sloup)
27. 8. 2011  Celodenní zájezd parníkem z Prahy do Nelahozevsi 

a zpět, cena 400 Kč včetně oběda (Pražská paropla-
vební společnost)

Redakce časopisu Soutok nabízí davelským občanům možnost 
uveřejnění osobních oznámení v časopise Soutok.

 V případě vašeho zájmu o uveřejnění  blahopřání, oznámení 
různých životních výročí a významných událostí v životě vašich 
blízkých a přátel (například blahopřání k životnímu jubileu, oznáme-
ní svatby, narození dítěte, úmrtí atd.), kontaktujte redakci Soutoku 
na e-mailové adrese soutok@obecdavle.cz, a to nejpozději do data 
uzávěrky jednotlivého čísla Soutoku.

Objednávky na uveřejnění budou vyřizovány v pořadí, v jakém bu-
dou obdrženy, neboť kapacita Soutoku je omezena.

11. května se tradičně uskutečnila v Davli 
sbírka v rámci Květinového dne. Celkem 
se prodalo 350 kusů květin a byla vybrána 
částka 7 963 Kč.

Dne 31. 5. 2011 se v Mateřské škole 
v Davli uskutečnilo rozloučení s předškolá-
ky. Děkuji rodičům a pracovnicím školy za 
pomoc při zajištění této akce. Budoucím 
prvňáčkům přejeme hodně úspěchů ve ško-
le a krásné vzpomínky na mateřskou školu. 
Za celou mateřskou školu

PaedDr. Jarmila Jarůšková

Děkuji dětem ZŠ Davle pod vedením 
M. Rýdlové za pomoc při prodeji kytiček. 
Děkuji vám všem a připojuji poděkování or-
ganizátora.

Vážení a milí spolupracovníci Českého 
dne proti rakovině, děkujeme vám a všem 
vašim pomáhajícím dobrovolníkům jménem 
organizátorů a jménem Ligy proti rakovině 

Praha za vaši pomoc při středečním Čes-
kém dni proti rakovině!

PaedDr. Jarmila Jarůšková
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Školská rada
v proměnách času

Naše škola aneb Další rok nám končí

Vážení rodiče, 
dovolujeme si vás prostřednictvím časo-

pisu Soutok ve stručnosti informovat o tom, 
čím se zabývala školská rada v uplynu-
lém období. Dne 18. dubna 2011 proběhly 
v naší škole třídní schůzky. Před jejich za-
hájením školská rada uspořádala první kon-
zultační hodiny, kde jste se mohli setkat se 
členy školské rady a ptát se jich na vše, co 
vás z její činnosti zajímalo. Byli jsme mile 
překvapeni velkým zájmem rodičů, kteří se 
zajímali jednak o aktuální situaci převážně 
v prvním a čtvrtém ročníku a jednak o avi-
zované personální změny ve škole a školní 
družině. Konzultační hodiny se budou konat 
pravidelně každé první pondělí v měsíci od 
16 do 17 hodin ve třídě školní družiny.

Poslední třídní schůzky jsme využili 
k uskutečnění průzkumu mezi rodiči a žáky. 
Oslovili jsme vás dotazníkem a žádali 
o jeho vyplnění za účelem získání vašich 
názorů, námětů a připomínek k dalšímu 
rozvoji naší školy a dalších pro nás velmi 
cenných informací. Touto cestou děkujeme 

za spolupráci a všechny vaše názory. Škol-
ská rada zpracuje a zanalyzuje všechny 
obdržené dotazníky a samozřejmě o vý-
sledcích bude informovat. Výstupy budou 
následně sloužit k projednávání zlepšení 
podmínek ve škole s ředitelem školy, který 
vzejde z výběrového řízení. Touto cestou si 
vám dovolíme sdělit první stručné výstupy. 
Jako pozitivní byla shledána mimo jiné dob-
rá komunikace vyučujících, školní družina 
a zájmová činnost dětí. Mezi nejčastější ne-
gativní připomínky patřily například možnost 
výběru ze dvou jídel ve školní jídelně, ne-
pořádek ve škole i v jejím okolí, nepořádek 
ve třídách, špatné a neosvětlené schody do 
školní družiny nebo také absence šatny na 
převlékání žáků na tělesnou výchovu. 

V návaznosti na průběh třídních schůzek 
v první třídě a v souladu se čl. 5 Jedna-
cího rádu ŠR se školská rada rozhod-
la uspořádat dne 2. května 2011 setkání 
s rodiči žáků první třídy. Setkání se vedle 
všech členů školské rady a třídní učitel-
ky Mgr. P. Šimrové zúčastnil také staros-
ta městyse Davle Jiří Prokůpek, který se 
mimo jiné vyjádřil k údajnému ovlivňování 
personálních změn ve škole a také k po-
dání rezignace ředitelky školy Mgr. Z. Liš-
kové. Informace z tohoto setkání a z ná-
sledného řádného zasedání školské rady 
naleznete na stránkách školy v sekci škol-
ská rada/zápis z 8. jednání ŠR. 

Uplynulé dny nás mile překvapily vysoký-
mi letními teplotami a je to jistě předzvěstí 
blížícího se léta, času dovolených, rekreací 
a letních táborů pro naše děti. Před námi 
je závěr dalšího školního roku, ale přesto 
anebo právě proto se trochu poohlédneme 
zpět. Během školního roku jsme se mnohé-
mu naučili, získali jsme nové poznatky, vě-
domosti a jistě i zkušenosti do dalšího živo-
ta. Mimo standardní výuky proběhly i různé 
vědomostní a sportovní soutěže a testování 
žáků. Zde chci poděkovat našim žákům za 
výbornou reprezentaci školy a také všem 
učitelům. Patří jim dík a přání mnoha dal-
ších úspěchů v jejich práci a přípravě dal-
ších akcí. 

Pokud použijeme řeč čísel, pak můžeme 
říct, že děti za tuto dobu strávily při výuce, 
v závislosti na ročníku, 800 – 1200 hodin, 
z čehož 200 hodin byly přestávky mezi 
vyučovacími hodinami. Je to velká část je-
jich života, možná i větší než čas strávený 
doma s rodiči a se svými nejbližšími. Určitě 
proto musíme jak pedagogové, tak i rodi-
če udělat všechno pro to, aby tuto dobu 

strávili zajímavě a aby byla přínosem do 
jejich dalšího života. To, co můžeme udě-
lat, je vytvořit podnětné prostředí, kde se 
k sobě dokážeme pěkně chovat a umíme 
respektovat jeden druhého. Tím vše začíná 
a jsem přesvědčena, že se nám toto vcelku 
daří. 

V červnu nám odejde ze školy 17 deváťá-
ků. Pozitivní je, že se všichni umístili tam, 
kam se hlásili, a můžou dělat to, co je zají-
má. Držíme jim palce, aby i tam byli stejně 
úspěšní, jako byli tady u nás, a aby si někdy 
i vzpomněli, kde začínali. Jejich další studij-
ní úspěchy jsou také jedním z hlavních mě-
řítek toho, jak je naše škola dobrá. Velkou 
radost mám také z toho, kolik předškoláků 
projevilo zájem o naši školu. Předpokládaný 
počet 38 nových prvňáčků povede k ote-
vření dvou prvních tříd. Je to určitě dobrý 
signál pro školu a vzhledem k současné-
mu demografickému vývoji věřím, že tento 
trend může pokračovat a bude jen a jen na 
náš všech, aby tomu tak bylo. Naší další 
prioritou je správné a efektivní využití fi-
nančních prostředků, získání zdrojů z fondů 

Příští jednání školské rady se uskuteč-
ní 6. června 2011 od 17 hodin a budou mu 
předcházet od 16 hodin již zmiňované kon-
zultační hodiny. V této souvislosti nám do-
volte informovat vás, že v příštích několika 
týdnech bude školská rada pracovat v po-
někud pozměněné podobě. Od 13. květ-
na 2011 je z důvodu rezignace ředitelky 
Mgr. Z. Liškové pověřena vedením školy 
Mgr. S. Chroboková, která z tohoto důvodu 
nemůže být řádnou členkou školské rady. 
Do doby jmenování nového ředitele naší 
davelské školy bude proto školská rada pra-
covat pouze v pětičlenném složení a paní 
Mgr. S. Chroboková bude přizvána na jed-
nání ŠR dle aktuální potřeby. 

Závěrem děkujeme vám rodičům za celo-
roční spolupráci, náměty a připomínky, pro-
tože díky nim máme cennou zpětnou vazbu 
a můžeme tak docílit společného záměru 
na zlepšení chodu a jména naší Základ-
ní školy v Davli. Rádi bychom vás vyzvali, 
abyste v tomto i nadále pokračovali a své 
konstruktivní a neanonymní náměty nebo 
žádosti posílali bez ostychu také v době let-
ních prázdnin na naši známou e-mailovou 
adresu: skolskaradadavle@seznam.cz.  

Přejeme vám krásné a pohodové léto a tě-
šíme se na vás a vaše děti v příštím škol-
ním roce 2011/2012. 

Jana Slancová, Marcela Soldánová
Školská rada při ZŠ Davle

EU a dobrá spolupráce se subjekty, které 
nám mohou pomoci, jako jsou instituce dal-
šího vzdělávání pedagogických pracovníků, 
pedagogická poradenská pracoviště, odbor 
školství na KÚ a MŠMT a v neposlední řadě 
okolní školy. 

Co vidím jako velmi důležité pro naši ško-
lu, je zájem široké veřejnosti o její činnost. 
Výrazně nám vzrostla návštěvnost našich 
školních webových stránek, kde můžete 
pravidelně sledovat dění u nás (určitě i zde 
je prostor k dalšímu zlepšování). Škola 
byla rovněž často diskutována otázka při 
minulých obecních volbách a zájem o dění 
ve škole se dnes projevuje i v aktivní práci 
školské rady. 

V posledních dnech prochází škola neleh-
kým obdobím, kdy došlo k řadě podstatných 
změn, ale toto nesmí činnost školy v žád-
ném případě zastavit nebo omezit. Ukon-
čením tohoto školního roku začne příprava 
pro další období a samozřejmě vás budeme 
i o tomto opět informovat.

Mgr. Soňa Chroboková,  
zástupkyně ředitele
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Doporučení seniorům
Starší lidé se často stávají terčem zájmu 

kapsářů, zlodějů, podvodníků i násilníků. 
Zranitelnější jsou i v silničním provozu. 
Policie ČR v rámci preventivního působení 
seznamuje občany dříve narozené s ně-
kterými preventivními projekty a programy. 
Jedním z nich je i preventivní projekt  
„(Ne)bezpečný věk“, který je právě určen 
seniorům. Budeme vám z něj postupně 
předávat základní rady a doporučení, jak 
předcházet rizikovým situacím a možnému 
nebezpečí. 

Když víte, co vás může ohrozit, máte větší 
šanci se nebezpečí bránit.

nprap. Zdeněk Chalupa
tiskový mluvčí PČR Praha-venkov

1.  Jak se chránit před okradením
•  Peníze, doklady i klíče noste v příruč-

ní uzavřené tašce nebo kabelce vždy 
odděleně. Berte si jen tolik peněz, kolik 
skutečně potřebujete.

•  Peněženku uložte na dno nebo do spod-
ní části kabelky nebo nákupní tašky.

•  Kabelku nebo tašku přes rameno nene-
chávejte viset na zádech, ale mějte ji stá-
le na očích a chraňte ji rukama na boku 
nebo na břiše.

•  Kabelku nebo tašku pokládejte v ob-
chodech na police a nenechávejte ji 
v nákupním vozíku. Nikdy ji neodkládejte 
s oděvem v šatně kina, divadla, restaura-
ce ani v čekárně u lékaře či na úřadech.

•  Vyhýbejte se návalům mnoha lidí, tlače-
nice nahrává zlodějům a okradení může 
proběhnout bez povšimnutí.

•  Když v tramvaji, autobusu či metru čtete, 
mějte své příruční zavazadlo pořád pod 
kontrolou.

•  Ve vlaku si vybírejte, kde už sedí další 
cestující, a nenechávejte svá zavazadla 
bez dozoru.

•  Při výběru peněz z bankomatu si hlídejte 
soukromí. Dávejte pozor, jestli vás někdo 
nesleduje příliš zblízka. Vybírání z ban-
komatů uvnitř bank či spořitelen je spo-
lehlivější. Na ulici doporučujeme vybírat 
peníze za asistence někoho, koho znáte 
a důvěřujete mu.

•  Nikdy se před nikým nechlubte svými 
úsporami nebo cennostmi, nepůjčujte ci-
zím lidem peníze, neplaťte žádné zálohy 
podomním prodejcům.

2.  Jak zabezpečit majetek
•  Zamykejte vstupní dveře a zavírejte okna 

vždy, když opouštíte domácnost, když 

jdete třeba jen na chvíli k sousedce nebo 
na krátký nákup. Pootevřená balkonová 
okna nebo větrací okénka jsou pro zlo-
děje-bytaře velkým lákadlem. Venkovní, 
bytové a balkonové dveře v noci zamy-
kejte, i když jste doma.

•  Bezpečnost bytu zvýšíte instalací bez-
pečnostních dveří nebo různých me-
chanických zábranných prostředků, jako 
jsou např. bezpečnostní štít a profilová 
cylindrická vložka, vrchní přídavný zá-
mek, příčná a celoplošná dveřní závora, 
pojistka dveřních závěsů jako zábrana 
proti vysazení dveří.

•  Okna lze opatřit různými typy mříží apod. 
Moderní technika nabízí také využití do-
mácího videotelefonu s elektronickým 
ovládáním vstupních dveří (např. u rodin-
ných domků, v nové panelové výstavbě).

•  Opouštíte-li byt nebo dům na delší čas 
(např. jedete na chatu nebo rekreaci), ne-
zatahujte rolety a žaluzie, nevypínejte pří-

vod elektřiny. Snažte se udržovat dojem, 
že jste stále přítomni. Vhodná je výpomoc 
mezi sousedy, mohou vám byt kontrolovat 
a pravidelně vybírat schránku.

•  Můžete si pořídit elektronické spínací 
zařízení, které podle nastavení rozsvítí 
světla, zapne rozhlasový přijímač, televi-
zi apod. Opět tak vytváříte zdání, že jste 
doma.

•  Pro případ, že byste přesto byli vykrade-
ni, je vhodné mít vyfotografovány cenné 
věci, sepsána výrobní čísla apod. Tyto 
informace pomohou policii v pátrání 
a usnadní vaše jednání s pojišťovnou při 
likvidaci pojistné události.

•  Stejně postupujte i u zabezpečení rekre-
ačních obydlí.

•  Nezapomínejte zamykat svůj automobil. 
Můžete ho vybavit přídavným zařízením 
pro uzamčení řadicí páky nebo volantu. 
Je možné si opatřit i elektronické alarmy 
či imobilizéry zapalování.



Den Země
V sobotu 24. dubna v 9 hodin se sešly 

pracovní skupiny v Davli na fotbalovém hři-
šti, na Sázavě u lípy, ve Sloupu a na Rača-
nech na dětském hřišti. Společnými silami 
60 dospělých a 50 dětí nasbírali dohromady 
3 plné multikáry odpadků, které napichovali 
do připravených pytlů. Po skončení úklidové 

akce si všichni pochutnali na dobrém špe-
káčku od Dolejších a zapili to limonádou 
a pivem.

Děkujeme všem, kteří se akce zúčastnili, 
a také těm, kteří úklidové práce v okolí své-
ho bydliště provozují celoročně. 

Eva Jelínková, kulturní komise
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Každoročně spolek Vltavan Davle s pod-
porou Úřadu městyse Davle pořádá pro své 
členky – maminky, babičky malou oslavu ke 
Dni matek. Svátek matek je den, kdy vzdá-
váme poctu našim matkám. Slaví se v růz-
né dny na mnoha místech po celém světě. 
V České republice připadá Den matek na 
druhou květnovou neděli. V letošním roce 
připadl na 8. května. V tento den dávají 
děti svým matkám květiny a dárky, většinou 
vlastnoručně vyrobené. Jeho původ je už 

V sobotu 7. května položili členové spolku Vltavan Davle spolu 
se starostou městyse Jiřím Prokůpkem kytici k pomníku padlých 

v první a druhé světové válce.
Text a foto: I. Bílková – členové Vltavanu Davle

Den matek  
– Vltavanek

ve starověkém Řecku, kdy se slavil svá-
tek plodnosti a matek spojený s uctíváním 
pohanské bohyně Rhey = Kybelé, matky 
bohů.

V Československu se začal slavit tento 
svátek v roce 1923. Jeho propagátorkou 
byla Alice Masaryková. Po druhé světové 
válce byl Svátek matek zatlačen komunis-
ty do pozadí a byly propagovány oslavy 
Mezinárodního dne žen (MDŽ) slaveného 
8. března. V některých rodinách se ale Svá-

tek matek stále připomínal. Po roce 1989 se 
opět začal slavit veřejně.

Vltavan Davle si váží práce žen nejen pro 
vlastní rodiny, ale i nezištnou práci pro náš 
spolek. Proto se 8. května uskutečnila v Ho-
telu Pivovar za účasti starosty Jiřího Prokůp-
ka a předsedy Vltavanu Davle bratra Františ-
ka Dolejšího oslava. Po úvodním vystoupení 
předsedy spolku následoval program školáč-
ků z Mateřské školy v Davli. Zahráli na flét-
ničky, zazpívali a zarecitovali písničky a bás-
ničky pro přítomné maminky a babičky pod 
vedením paní učitelky Urbanové a Šedivé. 
Jejich vystoupení navodilo příjemnou atmo-
sféru k průběhu celých oslav. Po slavnost-
ním přípitku a malém občerstvení a předání 
květin přítomným maminkám následovala 
hudební produkce 7 muzikantů pod vedením 
bratra M. Vostrého. Přítomno bylo 45 žen. 
Společně s Dnem matek proběhla i oslava 
80. narozenin bratra Jana Svobody. 

Vedení Vltavanu Davle si dovoluje touto 
cestou poděkovat bratrům: Josefu Podrovi, 
Vladislavu Borovičkovi a Františku Dolejšímu 
za sponzorské dary na tuto tradiční akci.

Poznámka: Otcové nemusí smutnit.  Den 
otců se slaví vždy třetí neděli v červnu.

Text:  E. Slanec, foto: I. Bílková – členové 
Vltavanu Davle
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Náš sbor uspořádal 30. dubna 2011 pá-
lení čarodějnic v parku s občerstvením. 
Pro příchozí děti byl zdarma připraven vuřt 
a lampion štěstí. Součástí zábavy pro děti 
byl také kolotoč a prodej cukrovinek. K po-
sezení byly připraveny stany a lavičky se 
stoly.

Dva a půl metru vysoká hranice byla za-
pálena v 19.30 hodin. K velké radosti si 
děti vatru zapálily samy. Ve 20.30 hodin 

Ještě předtím, než se rozběhl koloběh zá-
vodů, jsme uspořádali 9. dubna exkurzi na 
Letišti Praha. Měli jsme možnost prohlédnout 
si celou hasičskou zbrojnici včetně tréninko-
vého polygonu a místnosti s chemickými ob-
leky, svézt se v moderním zásahovém vozu 
Panther s názornou ukázkou jeho možností 
a na závěr jsme absolvovali projížďku po le-
tišti zakončenou zastávkou u ranveje. Stejný 
den byli tři naši muži na odborné přípravě 
nositelů dýchací techniky v Jílovém u Prahy. 
O týden později v sobotu 16. dubna se ko-
nalo dlouho odkládané námětové cvičení 9. 
okrsku s úkolem dálkově a do vrchu dopravit 
vodu. Cvičení se kromě nás zúčastnili i zá-
stupci sborů z Davle, Hvozdnice a Bratříno-

Zpráva hasičského 
sboru Davle

Hasičská sezona 
v plném proudu

va. V pátek 22. dubna zasahovala naše zá-
sahová jednotka u prvního požáru letošního 
roku v chatové oblasti na Třešňovce.

23. dubna jsme se společně s kulturní ko-
misí městyse podíleli na přípravě a průběhu 
Dne Země ve Sloupu. Naši muži tento den 
uspořádali ještě sběr železného šrotu, výtěžek 
z něj jsme použili na nákup nových sad stolů 
a lavic na pořádaní našich akcí. Ve Sloupu se 
Dne Země zúčastnilo celkem 12 dospělých 
a 20 dětí. Konec dubna již tradičně patří pálení 
čarodějnic. Tak jako v minulých letech jsme 
vsadili na dětskou i dospěláckou hravost a po-
jali dětskou část večera karnevalově. Masek 
byla spousta a vybrat tu nejhezčí dalo zabrat. 
Škoda jen, že nám večer opět narušil déšť. 

byly postupně vypouštěny lampiony štěstí. 
Děti si užily nejen připravenou zábavu, ale 
i celý park.

Přes malou nepřízeň počasí, kdy před 
zahájením pálení čarodějnic zapršelo, se 
nakonec sešlo osmdesát dětí a jejich dopro-
vod. Účast tak byla znovu vynikající. Velké 
poděkování patří sponzorům městysu Da-
vle, Řeznictví a uzenářství U Dolejších s.r.o. 
a Ohňostroje Krupička s.r.o.

Video z pálení čarodějnic lze zhlédnout na 
Regio TV (http://riz.cz/h8c12).

14. května jsme se zúčastnili soutěže 
v požárním sportu pořádaném SDH Slapy 
pro 9. a 10. okrsek. Výborným časem ata-
kujícím 36 vteřin se naše mužstvo umístilo 
na pátém místě. 

Jaromír Němec, starosta SDH Davle
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V současné době probíhá v Davli peti-
ce za zřízení přechodu pro chodce v uli-
ci K Pivovaru na silnici II. třídy č. 102. 
Jedná se o místo, kde je okolnostmi 
nucen chodec přejít na druhou stra-
nu silnice z důvodu ukončení chodníku 
a nemožnosti bezpečně pokračovat ve 
směru chůze, aniž by vstoupil přímo do 
vozovky.

Vzhledem k dřívějším neúspěšným jed-
náním, která proběhla jednak se zástupci 
Policie ČR, Dopravního inspektorátu Praha 
venkov – Jih, jednak s vlastníkem komu-
nikace Krajskou správou a údržbou silnic 
Středočeského kraje a odborem dopravy 
MÚ Černošice, se občané rozhodli svými 
podpisy pod touto peticí upozornit na ne-

Vážení klienti, dovolujeme si vás upozor-
nit, že pobočka České spořitelny v Davli pro 
vás od 1. 6. 2011 rozšiřuje otevírací dobu. 
Otevírací doba je prodloužená ve čtvrtek až 
do 15.00 hodin.

Pondělí 9:00 – 12:30  13:30 – 17:00
Úterý  zavřeno
Středa 9:00 – 12:30  13:30 – 18:00
Čtvrtek 9:00 – 12:30  13:30 – 15:00
Pátek 9:00 – 12:30  13:30 – 15:00 

Česká spořitelna chce, aby byly její služby 
dostupné v době, která vám nejvíce vyhovu-
je, je proto upravená podle toho, kdy a v ja-
kých časech navštěvujete pobočku České 
spořitelny nejčastěji.

PETICE „Za bezpečnější 
Davli“

Rozšíření otevírací 
doby pobočky České 
spořitelny v Davli

bezpečnou situaci, které jsou každodenně 
vystaveni.

Na podporu naší petice uvádíme, že před 
koncem zmiňovaného chodníku v ulici K Pi-
vovaru je kulturní sál městyse Davle a Hotel 
Pivovar, kde dochází často ke kumulaci 
většího množství osob, a tím i k jejich snaze 
o bezpečné přecházení silnice právě v tomto 
prostoru.

Celý text naleznete na stránkách městyse 
Davle (http://obecdavle.cz). Pokud chcete při-
pojit svůj podpis, můžete si petici vytisknout, 
podepsat a předat na úřadě městyse Davle. 
Nebo kontaktovat pana Antonína Dvořáka 
(tel.: 606 823 630, e-mail: adv40@seznam.cz), 
který za petiční výbor shání podpisy na petici 
za zřízení přechodu pro chodce. 

Na počátku května si naši nejmladší zvý-
šili svou odbornost povinnými zkouškami. 
Máme nyní ve sboru preventisty juniory, 
preventisty a kronikáře. Hned poté se za-
čalo soutěžit. První květnový víkend vyrazili 
mladí hasiči do Chlumce nad Cidlinou, kam 
jeli obhajovat prvenství. I přes příjemné slu-
nečné počasí se jim ale lepila smůla na paty. 
Prvenství sice neobhájili, ale alespoň si pro-
cvičili některé důležité disciplíny. O poznání 
lépe se jim pak dařilo 21. května na okres-
ním kole ve Slapech. Zde soutěžili v kate-
gorii mladších, kde se díky nepovedenému 
požárnímu útoku umístilo naše družstvo na 
druhém místě a v kategorii starších, kde 
naše družstvo zvítězilo s nejlepšími výsledky 
ve všech disciplínách. Družstvo starších si 
tímto vítězstvím zajistilo postup do krajského 
kola hry Plamen, které se uskuteční 24. až 
25. 6. 2011 v Sedlčanech.

22. května si jely do Třebonic zajistit po-
stup i naše dorostenky. Jak už bývá ně-
kolik let zvykem, na našem okrese není 
jiné družstvo, a proto se musí dívky kva-
lifikovat v jiné soutěži. Vše se podařilo, 
a tak mají i ony jistý postup do krajského 
kola.

Skvělé sportovní výsledky zaznamenala 
v květnu i družstva dospělých, která doznala 
v této sezoně velkých personálních změn. 
Navštívili jsme několik soutěží v bližším 
i vzdálenějším okolí (Memoriál Vl. Nového 
v Třebonicích, Pohár starosty Dolní Měcho-
lupy atd.). 7. května v memoriálu M. Bubníka 
v Třebonicích vybojovaly naše ženy krásné 
3. místo, muži byli první. Rozběhla se také 
Brdská a Podlipanská liga, v nichž patříme 
již několik let mezi stálice. Dobrý výsledek za 
sebou zanechalo i družstvo mužů, tzv. „rezer-
va“, v I. kole požárního sportu ve Slapech. 

Soutěží a hlavně práce je v hasičině i v ži-
votě vždycky dost, někdy je dobré i zvolnit. 
Proto bychom vás všechny rádi pozvali na 
zábavu ke konci prázdnin, která se bude již 
tradičně konat poslední srpnový víkend ve 
Sloupu pod hasičskou zbrojnicí. 

Všem děkujeme za přízeň! 
Svatava Chrastilová

kronikářka SDH ve Sloupu
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JUDO CLUB  
TJ SLAVOJ DAVLE

Judo Club TJ Slavoj Davle se v první 
polovině školního roku zúčastnil celkem 8 
závodů. Čtyři závody se uskutečnily v Nera-
tovicích, které měly mezioddílový charak-
ter s republikovou účastí závodníků. Stejný 
závod byl v Kralupech nad Vltavou. Jeden 
závod byl přátelský v Praze 4. Jeden závod 
byl pohárový s republikovou účastí a jeden 
závod byl pohárový s mezinárodní účas-
tí. Na obou těchto prestižních závodech 
jsme dosáhli na stupně vítězů. Ondra Kuncl 
v kategorii mláďat se umístil v Teplicích 
na 1. místě a Lukáš Dvořák na Týn Cupu 
v Týně nad Vltavou byl ve své váhové ka-
tegorii mladších žáků dokonce 3. Úspěch 
Lukáše je srovnatelný s naším loňským 
umístěním na Zbraslavi, kde jsme také do-
sáhli na 3. místo.

V uvedených závodech náš oddíl získal 
v první polovině školního roku k 15. květnu 
celkem 20 prvních míst, 18 druhých míst 
a 11 třetích míst.

Oddílu Judo se také podařilo za pomoci 
sponzorů pořídit nové, krásné, čisté a mě-

koučké tatami – zápasiště, na jehož nákupu 
se sponzoři podíleli ze 70 procent. 

Využívám této možnosti, abych sponzo-
rům, kteří na nové zápasiště svým finanč-
ním příspěvkem přispěli, poděkoval. Jedná 
se o následující sponzory: městys Davle, 
OÚ Buš, manželé Vlasákovi, manželé Duf-
kovi,  pánové  Pražský, Laššák, Javůrek, 
Málek. Zbylá část zápasiště – tatami byla 
zajištěna půjčkou a bude dofinancována 
z vlastních příspěvků oddílu Judo.

V průběhu měsíce května oddíl opustili 
bratři Adam a Jakub Rakovičovi společně 
se svojí maminkou Ivanou, která v oddílu 
působila jako pomocný trenér, a Filip Braný, 
který se dále bude věnovat jen fotbalu.

Adam i Jakub byli oporou oddílu. Vzhle-
dem k věku obou brášků by jim zde již ne-
bylo možné zajistit v judo potřebný odborný 
růst, který by jim měl být zajištěn v jejich 
novém oddílu na Zbraslavi. Rád bych ales-
poň touto cestou Adamovi, Jakubovi, Ivaně 
i Filipovi za jejich reprezentaci oddílu Judo 
Club TJ Slavoj Davle poděkoval a popřál 

jim mnoho dalších sportovních i osobních 
úspěchů.

Řadu pomocných trenérů doplnila naše 
děvčata Karolína Padevětová a Míša Kuče-
rová, obě děvčata mají již bohaté zkušenosti 
z vlastní činnosti oddílu a i z jeho reprezen-
tace na různých závodech, kde se umisťova-
la na předních místech, je tedy odůvodněný 
předpoklad, že svoji závodní činnost úspěš-
ně rozšíří i o činnost trenérskou.

Z rodičů se do trenérské činnosti aktivně 
zapojili Monika Nováková a Tomáš Rosen-
berk. Řady oddílu rozšířila i další maminka 
Dáša Bendová, která se judu začíná teprve 
učit, má však doma zdatného pomocníka 
Ondřeje, který patří v kategorii mláďat k nej-
lepším v oddílu.

Za výjimečné sportovní úspěchy a za 
vzornou reprezentační činnost oddílu Judo 
v letošním roce byli přepáskováni na vyš-
ší technický stupeň 4 kyu Lukáš Dvořák 
(mladší žák) a Ondřej Kuncl 5 kyu (mláďa-
ta).  Další páskování by se mělo uskutečnit 
u některých závodníků ještě do konce škol-
ního roku. A u pomocných trenérů v nejbliž-
ším období.

Oddíl Judo také chystá nábor nových čle-
nů, kteří by měli oddíl Judo doplnit a pří-
padně rozšířit. Informace o náboru nových 
členů bude zveřejněna na internetových 
stránkách oddílu Judo Davle a na nástěn-
ce oddílu ve škole a u obchodního domu 
vedle stánku s novinami (polovina měsíce 
září 2011).

Na závěr bych rád touto cestou poděkoval 
všem závodníkům oddíl Judo a jejich trené-
rům za vzornou reprezentaci jak vlastního 
oddílu Judo a TJ Slavoj, tak i naší davelské 
ZŠ a našeho městyse Davle.

Ing. Miloslav Málek
hlavní trenér
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Pozvání na akce

JPP
Upozorňujeme občany, že je nutné zaplatit 

odpady (popelnice) do 30. 6. 2011!

PRODEJ CHATY
Exkluzivně nabízíme chatu v Davli na Sá-

zavě, přístup po lesní cestě, auto je možno 
ponechat 100 m od chaty, chata vyžaduje 
opravu, elektřina zavedena, vlastní studna, 
chata je cca 500 m od řeky Sázavy, výhod-
né pro rybáře. Pozemek pronajatý od obce. 
Spojení je též vlakem i autobusem do Davle. 
Cena: 180 000 Kč, možná i dohoda. Mo-
bil: 723 047 287

 

Plánujete  uspořádat venkovní akci a obáváte se 
rozmarů počasí? 

Spolek přátel zahradních slavností zvaný 
Melouncompany má pro Vás řešení… 

PŮJČUJEME PÁRTY STANY 
• o rozměru 5x8 metrů, bílé barvy 
• jednoduchá stavba do 20 minut 
• cena za den půjčení je 850 Kč  
• den vyzvednutí a vrácení je zdarma 
• předání dle dohody v Davli či Pikovicích 
 

Kontakt: 725 005 799, email: emce@volny.cz 
www.velkestany.cz 
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